
 
ΑΠΟΣΠΑΣΜΑ 

 
Από το αριθ. 20/2-11-2011 πρακτικό τακτικής συνεδρίασης του δημοτικού Συμβουλίου Ξάνθης, 
  
Αριθ. Απόφασης 507                                             Περίληψη 

«Έκδοση ψηφίσματος προς την Υπουργό Παιδείας για 
την έλευση των βιβλίων στα σχολεία» 

 
Στη Ξάνθη και στο Δημαρχιακό κατάστημα, σήμερα 2 Νοεμβρίου 2011 ημέρα Τετάρτη και ώρα 18:30, 
συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο Ξάνθης, στην αίθουσα των συνεδριάσεων 
του, ύστερα από την αριθ.πρωτ. 59569/27-10-2011 έγγραφη πρόσκληση του Προέδρου του Δημοτικού 
Συμβουλίου που επιδόθηκε σύμφωνα με το Νόμο στο καθένα από τα μέλη του Δημοτικού 
Συμβουλίου, και κοινοποιήθηκε στο Δήμαρχο Ξάνθης και με την προεδρία του Προέδρου 
Δημαρχόπουλου Χαράλαμπου για να συζητήσει και να πάρει αποφάσεις στα παρακάτω θέματα της 
ημερήσιας διάταξης. 
Αφού διαπιστώθηκε νόμιμη απαρτία, γιατί σε σύνολο 33 δημοτικών Συμβούλων, βρέθηκαν παρόντες 
29  δημοτικοί σύμβουλοι, δηλαδή: 

ΠΑΡΟΝΤΕΣ      ΑΠΟΝΤΕΣ  
1) Δημαρχόπουλος Χαράλαμπος (Πρόεδρος)  
2) Αγκόρτσας Απόστολος               1) Σπυριδόπουλος Νικόλαος 
3) Ανταμπούφης Νικόλαος     2) Ταρενίδης Παναγιώτης 
4) Αχμέτ Ογλού Χουσεΐν                                            3) Τοπ Ισμέτ 
5) Βασιλούδης Ηλίας      4) Τσέπελης Εμμανουήλ  
6) Βορίδης Δημήτριος   που δεν προσήλθαν στη συνεδρίαση 
7) Γιαγτζόγλου Κωνσταντίνος                       αν και νόμιμα προσκλήθηκαν.   
8) Δρεμσίζης Ιωάννης                                      
9) Ηλιάδης Θωμάς 
10) Θεοδωρίδης Αναστάσιος 
11) Καλογερής Κρίτων 
12) Καραγιαννίδου-Πατσατζή Σοφία 
13) Κολλάρος Γεώργιος                            23) Πούλιος Χρίστος 
14) Κυριακίδης Αλέξανδρος    24) Πατσίδου Δέσποινα 
15) Μαζαράκης Σπύρος    25) Τσεγγελίδης Ιωάννης 
16) Μούρκας Χρήστος                                      26) Φανουράκης Εμμανουήλ 
17) Μπεκτές Σαμπρή                                         27) Φιλίππου Φίλιππος 
18) Μπένης Δημήτριος                                      28) Φωτιάδης Νικόλαος   
19) Ξυνίδης Αθανάσιος    29) Χουσεΐν Ογλού Τιμούρ 
20) Παναγιωτίδης Γρηγόρης                              
21) Παπαδόπουλος Κυριάκος     
22) Παπασταματίου Γεώργιος 
        

Στη συνεδρίαση παραβρίσκεται και ο Δήμαρχος Ξάνθης Μιχαήλ Στυλιανίδης και ο Πρόεδρος της 
Δημοτικής Κοινότητας Κιμμερίων Μπαντάκ Μπεσήμ, ο Πρόεδρος της Τοπικής Κοινότητας Δαφνώνα 
Σιδηρόπουλος Δημήτριος και ο Πρόεδρος της Τοπικής Κοινότητας Γέρακα Γεσήρ Αϊτάν.  

 
Ο Πρόεδρος Δημαρχόπουλος Χαράλαμπος ανακοίνωσε στο σώμα ότι με την παρ.7 του άρθρου 67 του 
Ν.3852/10 ορίζονται τα εξής:«7.Ο πρόεδρος καταρτίζει την ημερήσια διάταξη. Στην ημερήσια διάταξη 
αναγράφονται υποχρεωτικά και όλα τα θέματα που προτείνει ο δήμαρχος, η εκτελεστική επιτροπή, 
καθώς και η οικονομική επιτροπή και η επιτροπή ποιότητας ζωής. Το δημοτικό συμβούλιο έχει 
δικαίωμα να αποφασίζει, μετά από σχετική πρόταση-εισήγηση του προέδρου ή του δημάρχου ή 
συμβούλου επικεφαλής δημοτικής παράταξης και χωρίς συζήτηση, με την απόλυτη πλειοψηφία του 
συνολικού αριθμού των μελών του, ότι ένα θέμα το οποίο δεν είναι γραμμένο στην ημερήσια διάταξη 
είναι κατεπείγον, να το συζητήσει και να πάρει απόφαση γι' αυτό με την ίδια πλειοψηφία, πριν από την 
έναρξη της συζήτησης των θεμάτων της ημερήσιας διάταξης. Κατά προτεραιότητα και πάντα μετά τον 
δήμαρχο εκφράζουν τις απόψεις τους οι επικεφαλής των παρατάξεων, σύμφωνα με τη σειρά εκλογής.» 
 
Ο Πρόεδρος Δημαρχόπουλος Χαράλαμπος εισηγούμενος τα θέματα της εκτός ημερήσιας διάταξης, 
έτσι όπως καταρτίστηκε από τον Πρόεδρο και συμπεριλαμβανομένων των θεμάτων που πρότεινε ο 
Δήμαρχος είναι τα εξής: 

1. Έκδοση ψηφίσματος προς την Υπουργό Παιδείας για την έλευση των βιβλίων στα σχολεία 
2. Έγκριση συνταχθείσας μελέτης Τουριστικής Προβολής Δήμου Ξάνθης 



3. Υπογραφή Προγραμματικής Σύμβασης μεταξύ της Περιφέρειας Ανατολικής Μακεδονίας και 
Θράκης και του Δήμου Ξάνθης για την εκτέλεση του έργου: «Ανάπλαση πλατείας Άνω 
Καρυοφύτου» εξουσιοδότηση του Δημάρχου για την υπογραφή της σύμβασης και ορισμού 
εκπροσώπου του Δήμου Ξάνθης με τον αναπληρωτή του, καθώς και ορισμού εκπροσώπου της 
Διεύθυνσης Τεχνικών Υπηρεσιών του Δήμου Ξάνθης με τον αναπληρωτή του 

4. Ανανέωση άδειας υπαίθριου πλανόδιου εμπορίου 
5. Τροποποίηση Τεχνικού Προγράμματος & Αναμόρφωση προϋπολογισμού οικονομικού έτους 

2011 
Για τους παραπάνω λόγους, φρονώ ότι θα πρέπει να τεθεί πρώτα αυτό το θέμα προς συζήτηση, παρά 
το ότι δε συμπεριλαμβάνεται στην ημερήσια διάταξη, λόγω της κατεπείγουσας φύσης του. 
Με βάση τα παραπάνω σας καλώ να ψηφίσουμε σχετικά  
Το Δ.Σ. αφού έλαβε υπόψη του 
 την εισήγηση του προέδρου,  
 την παρ.7 του άρθρου 67 του Ν. 3852/10  
 το περιεχόμενο του θέματος, το οποίο αν και δεν περιλαμβάνεται στην ημερήσια διάταξη 

πρέπει να συζητηθεί κατά προτεραιότητα, λόγω της κατεπείγουσας φύσης του  
ΑΠΟΦΑΣΙΖΕΙ ΟΜΟΦΩΝΑ 

Ύστερα από πρόταση του Δημάρχου Ξάνθης κ. Μιχαήλ Στυλιανίδη, την συζήτηση του θέματος που 
αφορά την Έκδοση ψηφίσματος προς την Υπουργό Παιδείας για την έλλειψη των βιβλίων στα 
σχολεία, λόγω της κατεπείγουσας φύσης του θέματος που προκύπτει από τα στενά περιθώρια επίλυσής 
του. 

ΤΟ ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ 
Ύστερα από διαλογική συζήτηση και ανταλλαγή απόψεων,  

ΑΠΟΦΑΣΙΖΕΙ ΟΜΟΦΩΝΑ 
Τη συγκρότηση επιτροπής αποτελούμενη από τους δ.σ. Πατσίδου Δέσποινα, Κολάρο Γεώργιο και 
Δρεμσίζη Ιωάννη προκειμένου να επεξεργασθούν και να αποστείλουν το κείμενο του ψηφίσματος 
σχετικά με την έλλειψη των βιβλίων στα σχολεία. 

ΨΗΦΙΣΜΑ 
ΔΗΜΟΤΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ ΞΑΝΘΗΣ 

ΓΙΑ ΤΗΝ ΕΛΛΕΙΨΗ ΒΙΒΛΙΩΝ ΣΤΑ ΣΧΟΛΕΙΑ 
 
Από τη Δευτέρα 12 Σεπτεμβρίου 2011, οι μαθητές πήγαν στα σχολεία τους και αντιμετώπισαν τη χειρότερη 
πραγματικότητα των τελευταίων δεκαετιών. Οι περισσότεροι μαθητές, αντί για βιβλία, κλήθηκαν να μελετούν 
φωτοτυπίες και DVD. Παράλληλα, υπάρχουν μεγάλες ελλείψεις εκπαιδευτικών στα σχολεία και ολόκληρη η 
κοινωνία βρέθηκε απέναντι από το σχολείο της «αγοράς» και της ημιμάθειας, που κατασκευάζει βήμα-βήμα 
αυτή η κυβέρνηση. Τα έτη 2010 και 2011 συνταξιοδοτήθηκαν 23.000 εκπαιδευτικοί, χωρίς να υπολογίζονται 
αυτοί που ζήτησαν συνταξιοδότηση φέτος τον Αύγουστο. Επιπλέον, αναμένεται να μειωθεί ο αριθμός των 
αναπληρωτών σε σχέση με πέρσι, που είχαν διοριστεί συνολικά 16.000. Σα να μην έφταναν όλα τα παραπάνω, 
υπάρχει και το ζήτημα της μεταφοράς μαθητών από το σπίτι στο σχολείο και αντίστροφα. Το πρόβλημα αφορά 
μαθητές στην επαρχία, αλλά και μαθητές ειδικών, μουσικών και άλλων σχολείων στα αστικά κέντρα. Με τον 
«Καλλικράτη» κι αυτή την αρμοδιότητα την φορτώσανε στους δήμους που έχουν πραγματική αδυναμία να 
ανταποκριθούν στο κόστος. 
 
Σύμφωνα με στοιχεία που έδωσε ο Σύλλογος Προσωπικού του Οργανισμού Εκδόσεως Διδακτικών Βιβλίων, στα 
σχολεία υπήρχε μόλις το 20% των τίτλων βιβλίων στο 60% των σχολείων και σύμφωνα με τις εκτιμήσεις τους, 
θα φτάναμε στα μέσα Οκτωβρίου για να πάει στα σχολεία όχι το σύνολο, αλλά... το 60% των βιβλίων. 
Δυστυχώς αυτή η πρόβλεψη επιβεβαιώθηκε σε πολύ χειρότερη μορφή για τα σχολεία του Νομού και του Δήμου 
Ξάνθης στα οποία ακόμα και σήμερα υπάρχουν σοβαρές ελλείψεις. Οι σοβαρές αυτές ελλείψεις σε βιβλία έχουν 
ως αποτέλεσμα εδώ και πολλές βδομάδες οι μαθητές να μην κάνουν ουσιαστικά μάθημα, αλλά να διδάσκονται 
κάποια πράγματα από τους καθηγητές τους, έστω και προφορικά. 
 
Το Δημοτικό Συμβούλιο Ξάνθης καταγγέλλει και καταδικάζει τους υπευθύνους και το Υπουργείο Παιδείας, για 
την ακόμα και μέχρι σήμερα έλλειψη των βιβλίων από τα σχολεία, την υποχρηματοδότηση των σχολικών 
επιτροπών, το απίστευτο αλαλούμ μεταξύ των σχολικών επιτροπών και του Ελεγκτικού Συνεδρίου που οδηγεί 
μαθηματικά στο μαρασμό, στη διάλυση και στο κλείσιμο των σχολείων. 
 
Το Δημοτικό Συμβούλιο Ξάνθης καταγγέλλει και καταδικάζει την πρόθεση της κυβέρνησης που εκφράστηκε 
ήδη από τις 29 Δεκεμβρίου του 2010 από την υπουργό Παιδείας για διάλυση του Οργανισμού Εκδόσεων 
Διδακτικών Βιβλίων (ΟΕΔΒ) και αντικατάστασή του με το «Ινστιτούτο Ψηφιακής Πολιτικής και Εκδόσεων για 
την Εκπαίδευση», που προκύπτει απ' το μετονομαζόμενο Ερευνητικό Ακαδημαϊκό Ινστιτούτο Τεχνολογίας 
Υπολογιστών (ΕΑΙΤΥ, ΝΠΙΔ). Με αυτόν τον τρόπο η κυβέρνηση εκχωρεί μια ακόμα δραστηριότητα του 



Δημοσίου στους ιδιώτες. Αυτό συνεπάγεται ότι το σχολικό βιβλίο μετατρέπεται σε εμπορεύσιμο είδος στο βωμό 
της κερδοφορίας. Έτσι, ένα ακόμα τμήμα της δωρεάν Παιδείας ιδιωτικοποιείται σε συνθήκες δραματικής 
μείωσης του εισοδήματος, με αποτέλεσμα την παραπέρα επιδείνωση του βιοτικού επιπέδου της οικογένειας. Η 
επιλογή δεν είναι τυχαία, αφού το «νέο» σχολείο της «αγοράς», το λεγόμενο «ψηφιακό» σχολείο, δίνει τον 
πρώτο ρόλο στις νέες τεχνολογίες, υποβιβάζοντας το βιβλίο σε ...βοηθητικό εργαλείο. Με τη δικαιολογία της 
«εύκολης» μετάδοσης της γνώσης, οι νέες τεχνολογίες δε θα είναι υποστηρικτικές της διαδικασίας μάθησης, 
αλλά θα κυριαρχούν. 
 
Το Δημοτικό Συμβούλιο Ξάνθης καλεί το Υπουργείο Παιδείας, να λύσει άμεσα τα όποια προβλήματα, 
στραγγαλίζουν σήμερα μαθητές και εκπαιδευτικούς και καταδικάζουν τα σχολεία μέσα από γραφειοκρατικές 
δημοσιοοικονομικές διαδικασίες να μην μπορούν να καλύψουν ούτε τις βασικές λειτουργικές τους δαπάνες. 
 
Το Δημοτικό Συμβούλιο Ξάνθης είναι αποφασισμένο να πρωτοστατήσει για να συντονιστούν οι γονείς, οι 
εκπαιδευτικοί, οι μαθητές και μέσα από δυναμικούς αγώνες να αντιμετωπιστούν οι συνέπειες αυτής της 
πολιτικής και να δημιουργηθούν οι προϋποθέσεις για μια δημόσια, αναβαθμισμένη Παιδεία, χωρίς αγκυλώσεις 
γιατί το βιβλίο είναι κοινωνικό αγαθό.  
 
Το παρόν ψήφισμα να σταλεί στον κ. Πρωθυπουργό της Ελλάδας, στον κ. Υπουργό Εσωτερικών και Δημόσιας 
Διοίκησης, στην κα. Υπουργό Παιδείας και να δημοσιευθεί αδαπάνως στον έντυπο και ηλεκτρονικό τύπο. 
 
………………………………………………………………………………………………………  
Συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφτηκε όπως ακολουθεί. 

ΤΟ ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ 
      Ο Πρόεδρος         Τα μέλη 
Δημαρχόπουλος Χαράλαμπος                              (Ακολουθούν υπογραφές) 
(Υπογραφή) 

Ακριβές απόσπασμα 
Ξάνθη  8-11-2011 

Με εντολή Δημάρχου 
Η Ειδική Γραμματέας του Δημ.Σ/λίου 

 
 

Αμπατζή Ευθυμία 
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